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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 
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Närvarande: 

Ordinarie ledamöter 

Eva Lejdbrandt (ordförande) frånvarande § 45 − § 51, Agneta Ståhle (vice ordförande), 
Camilla Andersson, Mikaela Sandbacka, Charlott Sandberg, Liselott Ringman och 
Kristina Pettersson 
 

Adjungerade 

Anne Bucksch, Sofia Malm Persson och Petra Waleij 
 

Journalistisk bevakning 

Åsa Lindholm 
 

Anmält förhinder:  

Maija-Leena Eloranta 
Helena Skarp 

 

Protokoll 

Fanny Bergevi  
 

§ 45 Mötet öppnas 

Agneta Ståhle, vice ordförande, hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  
 

§ 46 Val av justerare 

Mikaela Sandbacka utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. 
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§ 47 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställdes. 
 

§ 48 Föregående protokoll 

Kommittén gick igenom föregående protokoll och lade det därefter till handlingarna. 
 
Ett tillägg som lyftes är att SKK/AKs ledamot Patrik Cederlöf lämnade SKK/AK i slutet av 
mars.  

 
§ 49 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte  
 
a) 2022 5 § 95 a Flerfärgade pudlar  
 
Vid föregående möte, 2023 2 §27 a), rapporterade Sofia Malm Persson information som 
togs upp under mötet med den Nordiska Kennel Unionens vetenskapliga kommitté, NKU-
VK, i Köpenhamn under den 22–23 mars. Protokollet från NKU-VK är nu klart och under 
dagens möte lyftes protokollsutdrag med uttalande från NKU/VK. Uttalandet betonar 
vikten av att ta hänsyn till de negativa effekter som slutna subpopulationer har för ett 
långsiktigt hållbart avelsarbete. Ett genetiskt flöde, avelsutbyte, mellan subpopulationer är 
betydelsefullt och önskvärt för att kunna bibehålla genetisk variation. Uttalandet från 
NKU-VK lyder:  
 
“Limitations in breeding with respect to coat colour (item 11, 2023) 
Statement: NKU/VK would like to stress the expressed view from March 2018 that our 
general opinion is that the negative effects of small populations should be taken into 
consideration when recognizing new breeds. The first choice should always be considering 
the new breed as a variety of an existing breed or permitting crossbreeding with related 
breeds. When new breeds (non-FCI recognized breeds) are recognized by NKU/AU on 
national basis, crossing with closely related breeds should be considered. 
In addition to this statement, NKU/VK would like to emphasize the that the negative effects 
of small populations should be taken into consideration also when dividing already existing 
breeds into sub-populations. It is highly desirable to maintain a gene flow (exchange of 
breeding animals) between sub-populations.” 
 
Den 13 juni har SKK/AK bokat in gemensamt möte med Svenska Pudelklubben och Svenska 
klubben för flerfärgade pudlar för att möta varandra i en dialog och diskutera möjliga 
alternativ för ärendet. Mötet kommer att hållas på SKKs kansli.   
 
b) 2022 5 § 95 b Bildandet av egen rasklubb för flerfärgade pudlar  
 
Hänvisar till föregående punkt § 49 a)  

 
c) 2023 1 § 10 f) Avelsrätt vid frusen sperma               
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Ingen uppdatering har skickats in och SKK/AK inväntar fortsatt ett förslag till avtal. SKKs 
juridiska avdelning har fått i uppdrag att ta fram underlag som kommittén sedan kan 
fastställa.  
 
d) 2023 - 2 § 30 d) RAS riktlinjer 
 
Från föregående möte, AK-2, bordlades punkten att ta fram en tydligare förklaring av 
formuleringen ”det bedrivs avel i Sverige”. Vid dagens möte tillsattes en arbetsgrupp 
bestående av Mikaela Sandbacka, Camilla Andersson och Anne Bucksch, 
sammankallande, som fick i uppgift att ta fram ett förslag till nästa SKK/AK-möte. 
 
e) 2023 - 2 § 32 e) Begränsa antalet kullar på hamiltonstövare 
 
SKK/AK inväntar mer underlag från Svenska Stövarklubben för att kunna hantera 
denna fråga vidare.  
 
f) 2023 - 2 § 32 f) Nationalraser - svenska rasernas fortlevnad 
 
Ett gemensamt möte med SKKs jakthundskommitté är under planering. Inget datum är 
ännu bestämt.  
 
g) 2023 - 2 § 33 b) Återstående beslut RFG-Scheme - utländska intyg m.m. 
 
SKK/AK har för avsikt att i dialog med arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS, 
förtydliga arbetsgången i återupptagande av arbetet för RAS-dokument för 
fokusraserna bostonterrier, mops, engelsk bulldogg och fransk bulldogg. 
 
Frågeställningar från AG-RS förande RFG-Scheme diskuterades och kommitténs svar 
kommer att förmedlas vidare till arbetsgruppen.  
 
h)  2023 - 2  § 34 c) Dispensregistrering vit herdehund 
 
Dispensärendet är bordlagt i väntan på att det nya X-registret ska införas. 
 
§ 50 Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 
 
SKK/AKs verkställande utskott har beviljat dispens för en fransk bulldogg tik som får 
genomföra RFG-Scheme undersökning trots att hon börjat löpa och beräknas 
paras någon dag före testdatum. 
 
Delegerat ansvar för beslut av den här karaktären har SKKs avdelning för avel och 
hälsa. Yttrande har hämtats in från ras- och specialklubb. SKKs avdelning för avel och 
hälsa beslutade, i enlighet med klubbens yttrande, att godkänna dispensen. 
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§ 51 Uppdrag kennelfullmäktige 
 
a) Verksamhetsplan 2022–2023  

 
Mötet såg över verksamhetsplanen och pågående uppdrag inom kommittén. Det är 
flera parallella uppdrag vilka hanteras av utsedda arbetsgrupper och kansliet. Hur 
långa projekten är skiljer sig åt och flera uppdrag är utsedda vid kennelfullmäktige och 
därmed tidsbegränsade medan andra pågår under längre tid. 
 
b) Verksamhetsplan 2024–2025 
 
Kommittén har gått igenom det framtagna förslaget om verksamhetsplan inför 
kommande period. Synpunkter om några mindre justeringar lyftes. SKK/AK var eniga 
om justeringsförslagen och uppdrog AKs sekreterare, Fanny Bergevi, att utföra 
korrigeringarna och sedan skicka uppdaterad version till SKKs centralstyrelse, CS.  
 
c) Budget 2024–2025  
 
Förslaget på budget presenterades och godkändes.  
 
d) Motioner inför Kennelfullmäktige, KF 
 
Den 4 april blev kommittén tilldelad motioner inför Kennelfullmäktige, KF. Kommitténs 
verkställande utskott samt SKK/AKs ledamöter har samlats för digitala möten där 
motionssvar presenterats, diskuterats och justerats. Den 17 maj skickades förslagen på 
motionsvaren in till SKK/CS. Det är alltid SKK/CS som fastställer svar på propositioner 
och motioner till KF.  
 
e) Propositioner inför Kennelfullmäktige, KF 
 
Kommittén har tagit fram propositioner inför KF, vilket gjorts i samband med 
arbetsprocessen av motionssvaren. Likt som för motionssvaren skickades förslag in till 
SKK/CS den 17 maj.  
 
§ 52 Rasspecifika avelsstrategier, RAS 
 
a) Inkomna RAS 
 
Anne Bucksch presenterade nya RAS-dokument som inkommit för granskning av 
SKK/AKs ledamöter. En lägesrapport över granskningsprocessen för alla inkomna RAS-
dokument redovisades. Syftet med genomgången var att få en helhetsbild över hur 
mycket arbete som kvarstår för att dokumenten ska kunna fastställas.  
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b) RAS för fastställande  

 
Till dagens möte hade fem RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• ceskyterrier 
• field spaniel 
• petit basset griffon vendéen 
• american toy fox terrier 
• spinone 

  
SKK/AK beslutade efter genomgång av vardera RAS-dokument att fastställa RAS för 
ceskyterrier, field spaniel, petit basset griffon vendéen och american toy fox terrier.  
 
RAS dokumentet för spinone återemitterades av SKK/AK vid dagens möte. Kommittén 
önskar några mindre justeringar för att bland annat tydliggöra den information som 
rasklubben hämtat från SKK Avelsdata. För en vidare dialog kommer Svenska 
Rasklubben för Bracco Italiano och Spinone att bli kontaktad av SKK/AKs granskare.  
 
Kommittén noterade att det finns RAS-dokument som inför dagens möte var nära att 
kunna fastställas. SKK/AK beslutade att ge dessa klubbar möjlighet att färdigställa sina 
RAS-dokument och skicka in för fastställande innan sommaruppehållet. Eftersom 
SKK/AK inte kommer att ha något mer möte förrän i september blir det beslut som 
fattas per capsulam. SKK/AKs granskare kommer att kontakta de klubbar som är nära 
målet med ett RAS-dokument redo för fastställande och meddela att de måste 
inkomma med färdigställt RAS-dokument senast den 16 juni för att beslut ska kunna 
tas innan midsommarhelgen.  
§ 52 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) Förklarades omedelbart justerad 
 
c) Hantering av RAS för klubbar med och utan rasansvar  
   
Det har inkommit frågor från rasklubbar med förändrat rasansvar gällande revidering 
av RAS. SKK/AK anser att det är viktigt att kommittén blir upplyst om förändringar sker 
kring rasansvaret mellan rasklubb och specialklubb eller om SKKs föreningskommitté, 
SKK/FK, tar över ansvaret för en ras. Kommittén framförde ett önskemål till SKK/FK att 
tillsammans se över rutinerna kring inrapporteringar av förändringar gällande 
rasansvaret.  
 
§ 53 Utbildningar 
 
a) Avelskonferens 2024 
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Anne Bucksch och Fanny Bergevi presenterade en lägesrapport över planering med 
föreläsare och plats till konferensen, som kommer gå av stapeln helgen den 10–11 
februari 2024. Som nämndes redan vid föregående möte blir temat framtid, med 
utgångspunkt i SKKs arbete med vision 2030, och med en inriktning på hundens 
mentalitet. Ett samarbete med SKKs kommitté för hundars mentalitet, KHM, är inlett 
och planeras att fördjupas ytterligare. Platsen för konferensen är ännu inte fastslagen 
men klart är att det blir i Stockholmstrakten. 

 
b) Diplomerad avelsfunktionär 
 
Planingen fortsätter inför höstens utbildning till Diplomerad avelsfunktionär. Tanken är 
att utbildningshelgen kommer att hållas i SKKs egna lokaler, som den gjort tidigare, och 
planeras gå av stapeln under oktober månad.  
 
c) Digitala rasklubbsträffar 
 
Den 23 maj arrangerade SKK/AK en digital ras- och specialklubbsträff med temat 
genetisk variation. Anmälningarna till denna träff strömmade in och redan efter några 
dagar hade vi fått in mer än dubbelt så många anmälningar som det fanns platser. På 
ras- och specialklubbsträffarna är deltagarantalet begränsat till 60 personer. Detta 
baseras på att deltagarantalet inte kan vara allt för stort då möjligheten ska finnas till 
att diskutera i mindre grupper. Gruppdiskussionerna under de träffar som anordnats 
har visat sig vara väldigt uppskattade bland deltagarna och är betydelsefulla för att 
möjliggöra utbyte av erfarenheter mellan olika ras- och specialklubbar. Arbetsgruppen 
för den digitala träffen om genetisk variation bestämde sig för att anordna ytterligare 
ett tillfälle för att ge möjligheten till de som inte kom med vid det första datumet. Träff 
nummer två kommer hållas kvällen den 7 juni. Även detta tillfälle är näst intill 
fulltecknat med strax under 60 deltagare. Arbetsgruppen vill rikta ett stort tack för 
engagerat deltagande vid ras- och specialklubbsträffen den 23 maj och ser fram emot 
kommande träff den 7 juni. I utvärderingen kommer önskemål om tema till höstens 
digitala ras- och specialklubbsträffar att efterfrågas. Planeringsarbetet inför hösten 
fortsätter efter att önskemål om kommande tema från deltagarna samlats in.  
 
d) Webbinarier 
 
Nästa webbinarie som SKK/AK är involverad i hålls kvällen den 13 juni. Webbinariet 
kommer att presentera vision 2030 som Eva Lejdbrandt och Fredrik Bruno är 
projektansvarig för.   
 
Kommittén diskuterade vidare förslag inför höstens webbinarier. Beslut togs att titeln 
på ett webbinarie blir;  
”Hur vet jag om min hund är lämplig att gå i avel?”   
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Planen är att detta ska hållas i september. SKK/AK tillsatte en arbetsgrupp som 
kommer jobba vidare med planeringen av kommande webbinarie.  
 
e) Föreläsningar 
 
Det finns ett stort intresse för att arrangera föreläsningar bland ras- och 
specialklubbar, ofta i samband med avelskonferens. SKK/AK får in många förfrågningar 
om föreläsningshjälp, men har tyvärr inte möjlighet att vara behjälpliga i den mån 
kommittén skulle önska då arbetsbelastningen är stor hos både kansliet, SKKs 
avdelning för avel och hälsa, och hos SKK/AKs ledamöter.  
 
Anne Bucksch presenterade ett förslag om att ta fram en så kallad ”Föreläsarpool”. 
Tanken är att den skulle kunna bestå av externa föreläsare som SKK/AK kan hänvisa 
ras- och specialklubbar till i de fall kommittén inte själva har möjlighet att hjälpa till. 
Detta skulle kunna skapa bättre förutsättningar för kunskapsspridning inom 
organisationen, vilket SKK/AK anser är mycket viktigt. Kommittén diskuterade förslag 
till uppbyggnad av en sådan pool och resonerade kring hur utbildning och 
kvalitetssäkring skulle kunna gå till samt möjligheten att ta fram färdigt material som 
föreläsarna skulle kunna använda sig av. SKK/AK ställer sig positiva till detta förslag och 
kommittén ska fundera på namnförslag till möjliga kandidater till ”Föreläsarpoolen”. 
 
Inför dagens möte hade två föreläsningsförfrågningar inkommit till kommittén. 
Svenska Isländsk Fårhundklubben önskar hjälp med föreläsning till ett internationellt 
seminarie som klubben ska anordna den 28 oktober. Seminariet är en del av Icelandic 
Sheepdog International Cooperation, ISIC, där klubbar/avelsrepresentanter från Island, 
Norge, Finland, Danmark, Tyskland, Österrike, Schweiz, Holland, USA och Sverige ingår. 
Huvudmålsättningen med samarbetet är att på olika sätt bibehålla och förvalta den lilla 
genetiska variationen i rasen samt säkra rasens fortlevnad. SKK/AK tackade för 
förfrågan och förmedlar den vidare till Elisabeth Rhodin med förhoppning om att hon 
kan åta sig uppdraget.  
 
Basset Artésien Normandklubben, BANK, söker ordförande till uppfödarmöte och 
undrar om SKK/AK kan hjälpa till med förslag som även är kunnig inom området hälsa 
och avelsfrågor. SKK/AK utsåg ledamot Liselott Ringman som kontaktperson och möjlig 
ordförande till klubbens uppfödarmöte.  
  
§ 54 Ärenden 
 
a) Ansökan inkorsningsprojekt cavalier king charles spaniel 
 
Inför dagens möte har Cavaliersällskapet inkommit med ansökan om 
inkorsningsprojekt för cavalier king charles spaniel. Cavaliersällskapet skriver i sin 
ansökan att rasen är behäftad med ett par allvarliga sjukdomar med stor utbredning i 
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rasen, framför allt hjärtsjukdomen Myxomatous Mitral Valve Disease, MMVD, men 
även den neurologiska sjukdomen Syringomyeli, SM. Rasen har haft hälsoprogram för 
hjärta sedan 2001, med en åtstramning 2017. Rasen har inte haft något hälsoprogram 
för SM, men rasens sena avelsdebut ger uppfödarna goda möjligheter att selektera 
bort symptomatiska individer från avel. Klubben menar att dessa två allvarliga 
sjukdomar är svåra att avla bort via selektiv avel på grund av den utbredda 
förekomsten av bägge sjukdomarna samt bristande genetisk variation. Resultat från 
olika molekylärgenetiska studier visar höga nivåer av genomsnittlig inavelsgrad i rasen. 
De två utbredda allvarliga sjukdomarna samt den bristande genetiska variationen gör 
att Cavaliersällskapet bedömer att rasen är i behov av inkorsning. 
 
Målsättningen med inkorsningsprojektet är att tillföra gener från några utvalda raser 
med stark hälsostatus i syfte att avla fram en sundare och friskare cavalier. Vid val av 
raser har klubben prioriterat hjärt- och neurologihälsa, genetisk variation, god 
mentalitet för sällskapsändamål och liknade storlek som cavalier king charles spaniel. 
Raserna ska vara långlivade och kunna stärka cavalier king charles spaniels hälsa och 
gärna ingå i en annan rasgrupp för att inte vara närbesläktad och kunna bidra med 
ökad genetisk variation. En noggrann genomgång och utvärdering av olika förslag på 
raser har genomförts och valet har fallit på lhasa apso, japansk spets och dansk-svensk 
gårdshund. 
 
Såväl föräldradjur som avelskombination där cavalier korsas med annan ras, ska 
granskas och godkännas av specialklubben i god tid innan parning. Ansökan om 
avelsgodkännande ska vara Cavaliersällskapet tillhanda senast 30 dagar före planerad 
parning. 
 
Avkommor från inkorsning, generation F1-F3, kommer att registreras i SKKs X-register. 
Dessa individer registreras utan avelsspärr och kan användas vidare i avel förutsatt att 
de uppfyller SKKs registreringsregler. Klubben önskar i sin ansökan något modifierade 
registreringsregler för X-registrerade hundar enligt nedan: 
 

- Individer i generation ett och två, F1 och F2, ska inför avel vara hjärtundersökta 
enligt hälsoprogrammet för rasen, men ges dispens för undersökning och 
därmed avelsdebut redan vid 18 månader. Individer i generation tre (F3) ska 
uppfylla kraven enligt hälsoprogrammet för hjärta. 

 
- Registreringsförbud för avkomma efter X-registrerad hund som ej har 

genomförd BPH. I enlighet med SKKs grundregler ska genomförd BPH föreligga 
före parning. Med genomförd BPH menas att samtliga moment genomförts 
med kryss i samtliga aktuella rutor. BPH kan vara genomförd med eller utan 
skott. 

 
SKK/AK fann projektplanen mycket väl genomarbetad och anser projektet mycket 
angeläget. Specialklubben har utfört ett välgrundat och ambitiöst arbete för att ta fram 
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en nulägesanalys för rasen samt underlag till inkorsningsprojektet. Cavaliersällskapet 
har varit mån om att inkludera uppfödare i arbetsprocessen och projektet är väl 
förankrat inom klubben och till dess medlemmar. Det har visat sig finnas ett stort 
intresse bland många uppfödare och potentiella valpköpare.  
 
SKK/AK beslutade att bevilja projektet enligt projektplanen. 
§ 54 Ärenden a) Förklarades omedelbart justerad  
 
b) Skrivelse om uppdatering av registreringsregler för MH 
 
Det har inkommit en skrivelse från Svenska Australian Shepherdklubben som beskriver 
en oro bland medlemmar över att det uppmärksammats hundar som påstås kringgått 
SKKs registreringsregler gällande mentalbeskrivning hund, MH. De beskriver två olika 
fall där hanhund som fått avbrutet MH använts i avel i Norge respektive Finland istället 
då de inte godkänns för avel i Sverige. Avkomma från de två olika hanhundarna har 
sedan importerats till Sverige och då registerasts utan avelsspärr. Hundarna har i sin 
tur fått avkommor registrerade efter att själva genomfört MH med känd mental status.  
 
Svenska Brukshundsklubbens, SBKs, utskott för avel och hälsa har med bakgrund av 
Svenska Australian Shepherdklubbens skrivelse skickat in ett önskemål om tillägg i SKKs 
registreringsregler gällande MH. Önskemålet syftar till att det inte ska vara möjligt för 
hundar med avbrutet MH att exporteras till andra länder för att användas i avel och 
sedan importera avkommor till Sverige. Om avkommor efter föräldradjur med avbrutet 
MH importeras ska de beläggas med avelsspärr. SBK vill att tilläggstexten som finns för 
de raser som har hälsoprogram avseende ledstatus, HD/ED, på nivå 3 även används för 
de raser som har krav på MH. Detta för att tydliggöra SKKs registreringsregler.  
Tilläggstexten lyder enligt följande för HD:  
”Om uppfödare använder HD-belastat avelsdjur av dessa raser åsätts avkomman 
avelsspärr som ej kan borttagas. Gäller även importerad hund efter HD-belastat 
föräldradjur med svenskt undersökningsresultat. Gäller fr o m 2000-01-01.”  
  
SBK poängterar att hundar som uppvisar så pass stor rädsla eller aggressivitet att de 
inte kan genomföra ett helt MH inte bör gå i avel. 
 
Kommittén tackade för skrivelsen. Kommittén ser positivt på önskemålet om 
tilläggstexten för ett förtydligande. SKK/AK beslutade att gå SBK tillmötes och införa 
tilläggstexten anpassat för MH vid årsskiftet, 2024-01-01.  
Förslag på formulering av tilläggstext:  
”Om hund som ej genomgått en fullständig mentalbeskrivning hund, MH, exporteras 
till annat land för avel kommer avkommor som återimporteras till Sverige att åsättas 
med avelsspärr som ej kan borttagas.”  
 
SKK/AK beslutade därefter att tillfråga SKKs kommitté för hundars mentalitet, 
SKK/KHM, om tilläggstexten även bör införas för de raser som har krav på beteende- 
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och personlighetsbeskrivning hund, BPH. Tidigast införande är då möjligt från 2025-01-
01 då information om detta måste hinna nå berörda klubbar. 
 
c) Förfrågan från SKKs registreringsavdelning avseende byte av registreringsnummer 
till SE-nummer för importer  
 
Petra Waleij, chef för SKKs registreringsavdelning, presenterade förfrågan till SKK/AK 
om att importerade hundar ska behålla sina ursprungliga registreringsnummer. Idag 
erhåller importerade hundar ett svenskt registreringsnummer, SE-nummer, som blir 
hundens officiella registreringsidentitet. Importerade hundar har ibland redan i 
hemlandet använts i avel och i de fall där avkommor importerats till Sverige kopplas 
stamtavlan till förälderns ursprungliga registreringsnummer. Följden av detta blir att 
samma hund kan förekomma med olika registreringsnummer i SKKs databas. Det kan 
medföra att till exempel inavelsberäkningar för rasen inte blir korrekta samt att 
utställnings- och tävlingsresultat kan registreras på olika registreringsnummer för 
samma individ/hund. Att låta importerade hundar behålla sina registreringsnummer 
från hemlandet ses som fördelaktigt ur flera perspektiv. Petra informerade om att det 
nu finns IT-förutsättningar att utveckla ett identifieringssystem där importerade 
hundar kan få en så kallad ”flagga” som gör att de särskiljer sig från tävlingshundar 
som finns i det svenska registret. De skulle därmed kunna få behålla sina ursprungliga 
registreringsnummer. 
 
SKK/AK beslutade att uppdra åt kansliet att arbeta för att importerade hundar ska få 
behålla sitt ursprungsnummer. Kansliet kommer tillsammans med IT avdelningen 
fortsätta vidare hantering av förändringen och i dagsläget finns inget datum för när det 
kommer träda i kraft.    
 
d) Uppföljande möte med Svenska Lapphundklubben    
 
SKK/AK anser att det är viktigt med uppföljning av avelsprojekt hos rasklubbar och är 
speciellt mån om avelsarbete för att bevara våra svenska raser. Svensk lapphund är en 
av dem. Kommittén föreslår att uppföljningsmöte med Rasklubben för Svensk 
Lapphund ska ske ungefär en gång i halvåret. SKK/AK kommer bjuda in rasklubben, 
specialklubben Svenska Lapphundklubben, uppfödare och övriga intressenter till ett 
gemensamt möte som planeras hållas på SKKs kansli efter sommaren.  
 
e) Svenska Isländska Fårhundklubben fråga om kryptorkism 
 
Svenska Isländska Fårhundklubben har skickat in en fråga om kryptorkism. Klubben har 
under en längre tid samlat in statistik på rasnivå kring kryptorkism då det varit något 
som uppfödare efterfrågat. Nu finns det önskemål hos medlemmar att hundarna som 
rapporterats in som kryptorkida ska offentliggöras genom ett så kallat 
kryprorkismregister. Klubben undrar hur SKK/AK ser på detta. Kommittén diskuterade 
frågan och kom fram till att information som klubben samlat in för hundar med 
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kryptorkism inte bör offentliggöras i efterhand, bland annat med hänsyn till GDPR. 
Precis som klubben beskriver kan man inte heller i efterhand kringgå att informationen 
som skickats in utlovats vara anonym och inte ska offentlighetsgöras. SKK/AK håller 
även med klubben om att det är viktigt att man inte sätter upp trösklar och lägger 
fokus på något som inte är ett stort problem inom rasen. Risken finns då att allt för 
många potentiella avelsdjur exkluderas vilket skapar problem ur synvinkeln genetisk 
variation.  
 
§ 55 Hälsoprogram 
 
a) SKK/AK tog del av minnesanteckningar från Svenska Kennelklubbens Arbetsgrupp 
för rashundars sundhet, AG-RS, 2–2023. Ett antal frågeställningar från arbetsgruppen 
rörande RFG-Scheme hade inkommit och diskuterades av SKK/AK, se §49 g). 
 
§ 56 Dispensärenden 
a) Ansökan om inmönstring av malinois 
 
SKK/AK har fått in en ansökan om inmönstring av en malinois som med anledning av 
tjuvparning inte är registrerad i SKK. Ägaren anger att hunden vore värdefull i aveln 
tack vare ett nytt och vackert utseende med en väldigt ovanlig teckning. Yttrande har 
hämtats från ras- och specialklubb som inte tillstyrker dispensen då hunden inte fötts 
upp enligt SKKs registreringsregler.  
 
SKK/AK beslutade i enlighet med ras- och specialklubbens yttrande att avslå dispensen. 
 
b) Dispensansökan avseende höftledsdysplasi, HD, för dobermann tik 
 
En dispensansökan avseende höftledsdysplasi, HD, för dobermann tik har inkommit för 
beslut till dagens möte. Tiken är röntgad i Danmark med resultateten HD grad C och 
armbågsledsdysplasi, ED, 0. Dispensansökan avser parning med en hanhund som bor i 
Holland och har resultaten HD A och ED 0. Yttrande från ras- och specialklubb har 
inhämtats som tillstyrker dispensen.  
 
SKK/AK beslutade att, i enlighet med ras- och specialklubbs yttrande, tillstyrka 
dispensansökan.  
 
c) Dispensansökan avseende HD för parningskombination av rasen weimaraner 
 
Ytterligare en dispensansökan avseende HD har inkommit till SKK/AK. Ansökan gäller 
för att använda en hanhund med HD grad C till två tikar, båda med HD A. 
Specialklubben fattade ett formellt beslut att delegera denna fråga till rasklubben. 
Rasklubben noterar att hunden, förutom att vara HD belastad, även har ED grad 1 . 
Rasklubben anser att detta bör beaktas av uppfödaren även om ED inte omfattas av ett 
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formellt hälsoprogram för weimaraner i dagsläget och är i det här fallet något som 
talar emot att bevilja dispens för just denna hund. Vidare resonerar rasklubben att den 
HD-fria kullsystern potentiellts skulle kunna användas i avel istället. 
 
SKK/AK beslutade med hänvisning till rasklubbens motivering att avslå dispensansökan.  
 
d) Dispensansökan bichon havanais  
 
Dispensansökan för registrering av en bichon havanais tik har inkommit. Tiken är 
importerad ifrån Spanien där hon är nu registrerad i en spansk provinsklubb som är 
ansluten till spanska kennelklubben, Real Sociedad Canina de España. Tidigare var 
tiken registrerad i ett register som SKK inte godkänner.  
 
Ras- och specialklubb har inkommit med yttrande i frågan. Under förutsättningarna att 
den lokala spanska provinsklubben är godkänd som ansluten klubb till den spanska 
kennelklubben har de inget att erinra i frågan.  
 
SKK/AK diskuterade ansökan i samråd med Petra Waleij, chef för SKKs 
registreringsavdelning, och kom fram till att ärendet bordläggs för att inhämta 
ytterligare information rörande provisklubbens anslutning till den spanska 
kennelklubben.  
 
e) Dispensansökan rhodesian ridgeback  
 
Ansökan om dispensregistrering för en rhodesian ridgeback hane har skickats in till 
SKK/AK. Hunden är köpt från Tyskland men registrerad i en rasklubb som inte är 
ansluten till den tyska kennelklubben Verband für das Deutsche Hundewesen, VDH. 
Detta innebär att hunden inte godkänns för att registreras i SKK. Hundägaren uttrycker 
att det finns ett intresse av att använda hunden i avel vilket är grunden till att dispens 
för registrering söks.  
 
Specialklubben Rhodesian Ridgeback Sveriges, SRRS, har skickat in sitt yttrande 
gällande ansökan. Dispensansökan beviljas av klubben under förutsättning att 
hanhunden genomför officiellt BPH innan registrering. Detta innebär att hunden 
genomför BPH under en tävlingslicens från SKK.  
 
SKK/AK beslutade att godkänna dispensen med tillägget att hanhunden kan bli 
registrerad i SKK först när ett officiellt BPH resultat finnas registrerat.   
 
f) Dispensansökan om undantag från specialistutbildning vid undersökning i RFG-
Scheme 
 
Till dagens möte hade SKK/AK fått in en dispensansökan från en veterinär som önskar 
utbildas för att kunna få genomföra BOAS-gradering enligt RFG-Scheme inom SKK trots 
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avsaknad av steg 1 specialistkompetens i sjukdomar hos hund och katt. SKK/AK tog 
beslutet att avslå dispensansökan. Det finns redan veterinärer med 
specialistkompetens i det geografiska området, som är utbildade i BOAS gradering 
enligt RFG-Scheme och därmed finns i dagsläget inget behov av att utbilda fler. 
Kommittén tackar för veterinärens visade intresse och välkomnar en ny ansökan efter 
genomförd specialistutbildning, när det blir aktuellt att utöka antalet veterinärer i det 
området.  
§ 56 Dispensärenden f) Förklarades omedelbart justerad 
 
§ 57 Konferensbidrag 
Efter prövning och beslut i berörd kommitté kan bidrag utgå med 75 procent av 
kostnaderna, dock högst med 10 000 kronor. 
 
a) Svenska Sennenhundklubben har till SKK/AK skickat in en rapport från sin 
avelskonferens som hölls den 12 - 13 november 2022 i Nynäshamn. Kommittén tackar 
för den trevliga rapporten med utdrag från Sennenbladet! Sekreteraren uppdrogs att 
betala ut bidraget enligt tidigare beslut. 
  
§ 58 Utvecklingsfonden 
Ingen ansökan har inkommit till utvecklingsfonden.  
 
§ 59 Pågående ärenden 
 
a) Det finns flera pågående projekt inom kommittén vilka hanteras av utsedda 
arbetsgrupper och kansliet. Hur långa projekten är skiljer sig åt och de kan sträcka sig 
över flera år. SKK/AKs sekreterare uppdrogs att uppdatera sammanställningen över 
pågående projekt och lägga till de nya arbetsgrupper som skapats, bland annat den 
arbetsgrupp som under mötet tillsattes för att jobba vidare med planering av höstens 
webbinarier.  
 
b) Reserapport från styrgruppen för inkorsning av annan ras i schillerstövaren 
 
Kommittén tackade för en detaljerad och välskriven rapport! Mycket spännande att ta 
del av klubbens ambitiösa arbete.  
 
c) Protokoll nr 5 för styrgruppen för inkorsning av annan ras i schillerstövaren  
 
SKK/AK tackar även styrgruppen för protokollet som de förmedlat. I protokollet nämns 
bland annat Serbienresan, avelsdjurens placering, juridisk samt ekonomisk reglering 
och hantering av infrysning av sperma.  
 
d) Godkända parningskombinationer smålandsstövare 
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Stövarklubben har skickat in information om en beviljad parningskombination som 
kommer ingå i klubbens inkorsningsprojekt. Kommittén tog del av detta för kännedom 
och uppdrog SKK/AKs sekreterare, Fanny Bergevi, att dokumentera och följa upp med 
antal registrerade valpar från kombinationen.      
      
§ 60 Ekonomisk rapport 
Kommittén såg över den ekonomiska rapporten som inkommit. Inget nytt fanns att 
anmärka sedan föregående möte och den lades till handlingarna.  

 
§ 61 Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 
 
a) Ordförande 
 
Eva Lejdbrandt rapporterade information från möte med SDHK där representanter för 
AK respektive AG-RS deltog.  
Eva lyfte diskussioner som uppkommit kring inriktningsbeslut för hälsoprogram RFG-
Scheme enligt SKK/CS nr 1-2023, § 9. Beslutet från SKK/CS lyder:  
 
”CS har därför fattat ett inriktningsbeslut om att införa hälsoprogram nivå 2 för de tre 
fokusraserna avseende RFG-S fr o m 1 januari 2025. Om minst 80 % av föräldradjuren 
till kullar i respektive ras registrerade under 1 juli 2023 till 30 juni 2024 är testade, kan 
en förlängning av hälsoprogram nivå 1 för rasen komma i fråga under ytterligare en 
period.” 
 
AG-RS kommer att lyfta frågan till CS efter ytterligare diskussion med aktuella klub
    
b) Ledamöter 
 
SKK/AKs ledamöter lyfte ett önskemål om att ta med en punkt för diskussion om nya 
Köpa Hund till septembermötet.  
 
c) Kansliet/adjungerade 
 
Sofia Malm Persson framförde, efter önskemål från kommittén, en presentation 
rörande avel med brakycefala raser med diskussionsunderlag för gemensam målbild. 
Presentationen har tidigare hållits för bland annat AG-RS och SRD-K. Exteriöra 
riskfaktorer samt genetisk bakgrund till dessa baserat på tillgänglig vetenskaplig 
litteratur presenterades. Kommittén tackade Sofia för ett mycket intressant föredrag 
om ett viktigt ämne!  
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Baserat på det nu färdiga protokollet från mötet med den Nordiska Kennel Unionens 
vetenskapliga kommitté, NKU-VK gav Sofia en mer utförlig rapport från mötet än vad 
som togs upp vid föregående möte, SKK/AK-1 2023.  
Ett av de uttalanden som gjordes av NKU-VK rörde genetiska tester för att fastställa 
rastillhörighet/rassammansättning. Frågan lyftes med anledning av frågor som 
inkommit rörande siberian husky och inblandning av alaskan husky. Följande uttalande 
gjordes av NKU-VK: 
 
Statement: Molecular genetic analyses of breed ancestry can be of scientific value to 
study the genetic makeup of a breed and the relationship between breeds. However, 
the tests currently offered cannot be applied to determine with certainty whether a dog 
meets the FCI's requirement of three generations of the same breed and should not be 
used as basis for definition of a breed. Breed affiliation is traditionally based on 
phenotype and should not be equated with the individuals in the pedigree not showing 
any traces of any other breed based on DNA analyses. Recently created breeds, breeds 
with an open studbook or breeds where crosses have been made in the recent past can 
be expected to exhibit genetic variation from more than one breed. Moreover, NKU/VK 
would like to emphasize that breeding of pedigree dogs is facing challenges related to 
closed stud books and low genetic variation. This should be taken into account when 
applying new molecular genetic tools. In the case of suspected fraud, it is advised to 
use parentage testing to verify parentage when possible, rather than applying tests for 
breed ancestry. 
 
Uttalandet är i linje med SKK/AKs ställning i frågan och understryker att dessa tester, 
även om de i sig kan vara tillförlitliga, inte kan användas för att med säkerhet fastställa 
när, i vilken generation, en eventuell inblandning av annan ras har gjorts. 
Protokollet samt NKU-VKs uttalanden finns tillgänglig på NKUs webbplats. 
Nästa möte för NKU-VK kommer att hållas  i Finland i april 2024.  
 
 
SKK/AKs sekreterare, Fanny Bergevi, presenterade att SKK/SRD-K önskar ha ett 
gemensamt möte med AK efter sommaren. Tanken bakom mötet är att diskutera 
gemensamma punkter och då det nyligen beslutats att SKK/SRD-K kommer att byta 
namn till Kommittén för Breed Specific Instructions, BSI-K, kommer kommittén att få 
en utökad målgrupp som till exempel våra uppfödare. 
 
§ 62 Protokoll och protokollsutdrag 
 
Protokoll 
SKKs centralstyrelse, CS, 2-2023 
SKKs kommitté för särskilda rasspecifika domaranvisningar, SRD-K, 2-2023 
SKKs domarkommitté, DK, 2-2023 
SKKs kommitté för marknadsföring av rashundar, KMR, 2-2023 
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SKKs utställningskommitté, UtstK, 2-2023 
SKKs standardkommitté, StandK, 2-2023 
SKKs uppfödar- och kennelkonsulent kommitté, UKK, 2-2023 
SKKs utbildningskommitté, UK, 2-2023 
SKKs föreningskommitté, FK, 2-2023 
 
Protokollsutdrag 
SKK jakthundskommitté, JhK, 1–2023, § 6 e)  
SKKs centralstyrelse, CS, 2-2023, § 37 Föregående protokoll CS nr 1-2023, 4.d) § 14 c) 
SKKs centralstyrelse, CS, 2-2023, § 37 Föregående protokoll CS nr 1-2023, 4.e) § 14 d) 
SKKs centralstyrelse, CS, 2-2023, § 48 a) 
SKKs centralstyrelse, CS, 2-2023, § 48 b)  
SKKs centralstyrelse, CS, 2-2023, § 48 c) 
SKKs uppfödar- och kennelkonsulent kommitté, UKK, 2-2023, § 41 
 
Minnesanteckningar förda vid gemensamt möte 2022-10-28 med SKK/AK, SKK/DK, 
SKK/UtstK, SKK/SRD-K och SKK/KHM 
 
§ 63 Övriga dokument till kommittén för kännedom 

- Lapsk vallhund som fick beviljad dispens för registrering vid AK-5 2022 har nu 
exteriörbedömts med godkänd kritik och därmed blivit inregistrerad.  

 
- SKKs föreningskommitté, SKK/FK, har beslutat att delegera ansvaret för erdélyi 

kopó till Svenska Specialklubben för drivande vildsvinshundar 
 

- Information från FCI, ny hemsida: FCI Welfare and Health for Dogs Worldwide 
Website 

 
- Minnesanteckningar från möte med boxerklubben  

 
- Sammanställning av SRD-rapporter 2022 för amerikansk cocker spaniel  

 
- Sammanställning av SRD-rapporter 2022 för chinese crested dog  

 
- Sammanställning av SRD-rapporter 2022 för norwichterrier  

  
§ 64 Beslut som inte får offentliggöras innan protokollet är justerat 
 
§ 52 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b), § 54 Ärenden a) och § 56 Dispensärenden f) 
förklarades omedelbart justerad.  
  
§ 65 Nästa möte 
Nästa möte är planerat till den 14 september.  



  
SKK/AK nr 3–2023 

2023-05-25 
Sida 17/17 

 
 

 
 
SKK/AK beslutade att boka in ett femte möte för kommittén. Det kommer bli ett fysiskt 
möte på kansliet den 24 oktober.  
 

§ 66 Mötets avslutande 
Ordförande Eva Lejdbrandt tackade ledamöterna för ett trevligt möte och förklarade 
det därefter avslutat. 
 
 
Vid protokollet  
Fanny Bergevi  
 
 
Justeras    Justeras 
Eva Lejdbrandt   Mikaela Sandbacka  
Ordförande    Ledamot 
 
Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats vid mötet. Beslut som fattats 
kan dock bli föremål för ändring av SKK/CS. 
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